
Zápis ze zasedání Ekonomické komise Odboru lesního 
hospodářství České akademie zemědělských věd, konaného  

ve dnech  13. - 14. října 2009 ve Svobodě nad Úpou 
 
Přítomni: viz. prezenční listina 
 

13. října 2009 - zasedání Ekonomické komise OLH ČAZV ve Svobodě nad Úpou 
v budově České lesnické akademie v Trutnově. 
 

Zasedání Ekonomické komise Odboru  lesního hospodářství České akademie zemědělských 
věd (EK OLH ČAZV) zahájil její předseda, prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. Přivítal účastníky zasedání a 
seznámil je s programem jednání: 

 
1) Úvod 
2) Informace o činnosti Odboru lesního hospodářství ČAZV 
3) Stav lesnického ekonomického výzkumu 
4) Současná ekonomická situace v LH 
5) Problematika lesnického školství 
6) Organizační záležitosti 
7) Exkurze (14. 10. 2009) – Školní polesí  

 
Mgr. Jan Korbelář, ředitel České lesnické akademie v Trutnově, přivítal všechny účastníky. 
 
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. požádal Doc. Ing. Václava Kupčáka, CSc. o přednesení zprávy o 

činnosti OLH ČAZV za uplynulé období.  
 
Doc. Ing. Václav Kupčák, CSc. přednesl zprávu o činnosti OLH ČAZV za uplynulé období. 

Informoval o webových stránkách EK OLH ČAZV. 
 
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. pohovořil o současném stavu lesnického ekonomického 

výzkumu.  
 
Ing. Jiří Matějíček, CSc. pohovořil o činnosti útvaru Lesnické politiky, Výzkumného ústavu 

lesního hospodářství a myslivosti, v. v. i. Strnady. Informoval o vztahu ČR a EU v oblasti lesnictví.  
 
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. poděkoval za vystoupení a dal prostor pro otázky. 
 
Ing. Roman Dudík, Ph.D. pohovořil o vědecko-výzkumné činnosti Ústavu lesnické a 

dřevařské ekonomiky a politiky, Lesnické a dřevařské fakulty, Mendelovy zemědělské a lesnické 
univerzity v Brně. Seznámil přítomné s řešenými vědeckými projekty. 

 
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. pohovořil o vědecko-výzkumné činnosti Katedry ekonomiky a 

řízení lesního hospodářství, Fakulty lesnické a dřevařské, České zemědělské univerzity v Praze. 
Seznámil přítomné s řešenými vědeckými projekty. 

 
Prof. Ing. Ján Holécy, CSc. přednesl příspěvek o vědecko-výzkumné činnosti Katedry 

ekonomiky a riadenia lesného hospodárstva, Lesnícke fakulty, Technické univerzity vo Zvolene. 
Prezentoval krátce řešené vědecké granty a projekty. 

 
  Ing. Jozef Tutka, CSc. v z. pohovořil o řešení problematiky lesnické ekonomiky v rámci LVÚ 

Zvolen. Informoval o pracovní náplni svého pracoviště. 
 



  

Prof. Ing. Jiří Bartuněk, CSc. položil Ing. Jozefu Tutkovi, CSc. dotaz, jak se projevil na 
Slovensku krátkodobý vliv eura na zahraniční obchod a jaký byl dlouhodobý vliv na rozvoj 
podnikání.  

 
Ing. Jozef Tutka, CSc. zodpověděl oba položené dotazy. 
 
Doc. Ing. Václav Kupčák, CSc. pohovořil o svých zahraničních služebních cestách v roce 2009. 
 
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. informoval přítomné o současné situaci v lesnické ekonomice a o 

možnosti vědecko-výzkumné činnosti v této oblasti. 
 
Ing. Tomáš Krejzar, Ph.D. pohovořil krátce o novinkách v oblasti lesnické ekonomiky a 

politiky na Ministerstvu zemědělství. 
 
Ing. Jan Lojda seznámil přítomné o stavu financování lesního hospodářství České republiky 

prostřednictvím příspěvků a dotací. 
 
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. zahájil blok příspěvků na téma: Problematika lesnického školství. 
  
Mgr. Jan Korbelář přednesl podrobný příspěvek o současné situaci učňovského, středního a 

vyššího odborného lesnického školství.  Popsal současné zkušenosti a skutečnosti s výukou studentů 
na  České lesnické akademii v Trutnově, kde sloučením třech škol vzniklo moderní lesnické 
vzdělávací centrum. Výuka představuje propojení klasického lesnictví a moderních technologií. 

 
Ing. Daniel Vlkanova seznámil přítomné s hospodařením na Školním lesním polesí České 

lesnické akademie v Trutnově. 
 
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. pohovořil o možnostech a podmínkách vysokoškolského 

lesnického studia na Fakultě lesnické a dřevařské, České zemědělské univerzitě v Praze.  
 
Doc. Ing. Václav Kupčák, CSc. seznámil přítomné o současné situaci na Lesnické a dřevařské 

fakultě, Mendelovy zemědělské a lesnické univerzitě v Brně. Informoval o připravovávané změně 
názvu univerzity na Mendelovu univerzitu v Brně.  

 
Ing. Janásek zavzpomínal na svá studentská léta a přednesl osobní příspěvek o vývoji 

lesnického školství v průběhu 20. století.  
   
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. seznámil přítomné s organizačními záležitostmi ohledně 

stravování, ubytování a exkurze konané druhý den. 
 
Doc. Ing. Václav Kupčák, CSc. informoval o tom, že další zasedání EK OLH ČAZV proběhne 

v květnu roku 2010 na téma: Lidský faktor a ekonomika práce v LH. 
 

14. října 2009 - exkurze Ekonomické komise OLH ČAZV na Školním polesí České 
lesnické akademie v Trutnově. 
 

Exkurze začala ráno na Školním lesním polesí poblíž Svobody nad Úpou, kde byla 
předvedena v lese výuka studentů, prezentována práce s vyvážečkou a harvestorem při těžbě dřeva 
v rámci výchovy lesních porostů. Potom exkurze pokračovala na ústředí Školního lesního podniku 
v Trutnově, kde byli účastníci seznámeni s areálem vedení polesí. Exkurze byla zakončena okružní 
jízdou po Školním lesním polesí, kde bylo předvedeno lesnické hospodaření v místních přírodních 
podmínkách.   
 
 Zapsal: Ing. Josef Lenoch, Ph.D. 


